
ЦЕНТРАЛНА ИЗБИРАТЕЛНА КОМИСИЯ 

 

 

ПРОТОКОЛ 

№ 445 

 

На 31 октомври 2023 г. се проведе заседание на Централната 

избирателна комисия със следния 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

 

1. Доклади подела, жалби и сигнали. 

  Докладва: Росица Матева  

2. Доклади по административни преписки. 

  Докладват: Емил Войнов, Росица Матева, Силвия 

   Стойчева, Любомир Георгиев, Севинч Солакова 

3. Разяснителна кампания. 

  Докладва: Цветозар Томов 

4. Проект на решение относно промени в състава на ОИК. 

  Докладва: Красимир Ципов 

 

ПРИСЪСТВАХА: Камелия Нейкова, Димитър Димитров, 

Цветозар Томов, Емил Войнов, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Георги Баханов, Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева. 

 

Заседанието бе открито в 10,35 ч. и председателствано от 

госпожа Камелия Нейкова – председател на Централната 

избирателна комисия, и господин Емил Войнов, зам.-председател на 

Комисията. 

* * * 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Добър ден, колеги! 

Десет членове сме в залата – имаме кворум. 

Предлагам ви следния проект на дневен ред: 

1. Доклади подела, жалби и сигнали с докладчик госпожа 

Матева.  

2. Доклади по административни преписки с докладчици: 

господин Войнов, госпожа Матева, госпожа Стойчева, Гергана 

Стоянова, господин Георгиев и госпожа Солакова. 

Имате ли предложения по дневния ред, като моля по 

приоритет да преценяваме преписките с оглед приемането на 

документите от ОИК. 

Заповядайте, господин Томов. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Ще пропусна всичко, което може да не 

се докладва днес по моя преценка, но искам да предложа нова точка: 

Разяснителна кампания с цел да обсъдим коригирания клип за 

машинно гласуване, който ни е изпратен. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Предлагам ви да 

бъде точка трета, макар че не смятам да е за днешния ден тази точка, 

но след като сте се заявил… 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Имам предвид факторът време все пак. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Има достатъчно 

време за всичко. 

Други предложения има ли? Няма. 

Моля да гласуваме дневния ред. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, Емил 

Войнов, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 

 

Госпожо Матева, заповядайте в точка първа: 

ДОКЛАДИ ПО ДЕЛА, ЖАЛБИ И СИГНАЛИ. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, във вътрешната мрежа в папка с 

моите инициали са публикувани двете решения на Върховния 
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административен съд по дело № 10416 Решение № 10357 и по дело 

№ 10429 – Решение № 10358.  

За разлика от друг път ще си позволя да ви запозная с част от 

мотивите на съда, тъй като, считам, че след снощното обявяване на 

решението на страницата на Върховния административен съд, 

твърде превратно беше коментирано това решение както в медиите, 

така и от така наречените „експерти“. 

Върховният административен съд казва, че „Централната 

избирателна комисия има компетентност за постановяване на 

обжалваното решение и твърденията за нищожност са 

неоснователни.“ Компетентността на ЦИК съгласно Изборния 

кодекс е посочена в чл. 57, ал. 1, т. 2, т. 29 на същия член, чл. 214, ал. 

2, както и чл. 213а, ал.5 от Изборния кодекс. 

Отделно от това съдът приема, че в административната 

преписка се съдържат данни, че процесът по удостоверяване на 

съответствието на машините е проведен и приключил на 

20 октомври 2023 г. Към момента на вземане обаче на обжалваното 

решение с дата 27 октомври в Централната избирателна комисия не 

е постъпило и няма издадено решение за удостоверяване на 

съответствието съгласно чл. 213а, за което Комисията е уведомена 

от министъра на електронното управление с писмото, което ние сме 

цитирали в мотивите за приемане на решението. 

След това съдът казва: „както към момента на приемане на 

обжалваното решение, така и към настоящия момент на 

постановяване решението на съда на 30 октомври, липсва надлежно 

издадено решение от компетентните органи по смисъла на чл. 213а, 

ал. 2 от Изборния кодекс, защото от изрична компетентност на 

министъра на електронното управление е да проведе процедурата и 

да подпише всички документи от името на Министерството на 

електронното управление, свързана с удостоверителната процедура“. 

Доколкото в Закона за електронното управление не е 

предвидена възможност за делегиране правомощия за 

удостоверяване по чл. 213а, ал. 2 от Изборния кодекс на заместник-
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министър, заповедта за делегиране от министъра на неговия 

заместник се явява незаконосъобразна, както и извършените от 

заместник-министъра действия, включително издаденото по-късно 

решение за удостоверяване.  

Това е достатъчно основание да се приеме, че не е установено 

съответствие на устройствата за машинно гласуване по предвидения 

за това ред от компетентните органи, което препятства 

гарантирането на принципите по чл. 3, ал. 3 от Изборния кодекс за 

прозрачност и сигурност на машинното гласуване. 

Затова решението на Централната избирателна комисия в 

частта за провеждане на изборите за общински съветници и кметове 

на 29 октомври 2023 г. само с хартиени бюлетини се явява 

законосъобразно.  

В превратно тълкуване в участията на „експерти“ по медиите и 

други лица се твърди, че решението на ЦИК за гласуване само с 

хартиени бюлетини на 29 октомври е незаконосъобразно, съдът ясно 

казва на последната страница от решението, че решението на ЦИК е 

законосъобразно. 

В останалата част – за провеждане гласуването на втори тур в 

изборите за кметове на 5 ноември само с хартиени бюлетини, 

решението е незаконосъобразно, защото за тези избори може да се 

изпълнят изискванията на закона при спазване на законно 

установена процедура, като удостоверяването по чл. 213а, ал. 2 от 

Изборния кодекс се извърши от компетентните за това органи по 

предвидения ред съобразно мотивите, изложени по-горе. Затова е 

отменено решението на ЦИК в частта за втори тур, защото все още 

може да се проведе законосъобразна процедура по удостоверяване 

на съответствието. Второто решение е същото. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Господин Баханов, 

заповядайте.  

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, предлагам да се даде 

нарочна пресконференция пак във формат, в който дадохме след 

атаката, която беше проведена срещу Централната избирателна 



5 

комисия по отношение на взетото решение – в целия формат, или 

който желае от членовете на ЦИК, разбира се, тъй като наистина от 

снощи, откакто излезе решението, почти във всички медии се 

изказват знайни и незнайни „герои“ или „експерти“, като навсякъде 

в пространството се твърди, че решението на Централната 

избирателна комисия, с което се  реши да няма машинно гласуване 

на първия тур, както и на втория тур, е отменено като неправилно и 

незаконосъобразно. 

Правя предложение Централната избирателна комисия да 

излезе със становище или пресконференция като свика всички 

медии, за да може да бъде разяснено на всички избиратели, че 

решението на Централната избирателна комисия, което взе за 

недопускане гласуването с машини на първи тур, е абсолютно 

правилно и законосъобразно, за да стане ясно на всички хора, че 

Централната избирателна комисия е взела такова решение, а не да се 

изказват дори и представители на партии, и то на ръководни 

длъжности, че, видите ли, било отменено решението на ЦИК, ЦИК 

да си подадат оставките и така нататък – абсолютна манипулация и 

заблуда за българските избиратели в много изказвания на знайни и 

незнайни герои. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, във връзка с 

постановеното съдебно решение, аз ви предлагам Централната 

избирателна комисия както и досега да следва закона и да изпратим 

писмо до господин Йоловски – министърът на електронното 

управление, с което предвид посоченото в съдебното решение, че не 

е установено съответствие на устройствата за машинно гласуване по 

предвидения за това ред, тъй като извършените от заместник-

министъра действия, включително издаденото по-късно решение за 

удостоверяване, МЕУ – 17714 от 27 октомври, са изпълнени въз 

основа на заповед, издадена в противоречие със закона и че 

очакваме в спешен порядък да информират ЦИК какви действия ще 

предприеме министърът в изпълнение на закона и посоченото 

съдебно решение. 
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В този смисъл предлагам да изпратим писмо до господин 

Йоловски, тъй като, в случай че не е проведена законосъобразна 

процедура от компетентния орган, какъвто е само министърът на 

електронното управление в случая, не може към този момент да се 

говори какъв ще бъде начинът за гласуване на втория тур на 

5 ноември. 

Моля, по предложението ми за писмо, имате ли изказвания. 

Господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Съгласен съм. Разбира се, ще му изпратим 

и ще изпълним решението на съда. Само че ситуацията както винаги 

е усложнена, въпреки опростяванията от „експертите“, наречени, по 

медиите. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: По писмото има 

предложение, доколкото разбрах, колега Чаушев, нали така. 

(Реплика от Цветозар Томов.) 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Да! Точно това правя, господин Томов, 

какво има сега?  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Господин Томов, 

говорим по писмото. Ще Ви дам думата. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Сега по същество. Към момента имаме 

определена дата преди нашето законосъобразно решение, както и 

установихме, и съдът го установи, имаме процедура по 

удостоверяване на съответствията. 

Получили сме една процедура, подписана от три институции. 

Три! Не само Министерството на електрониката. Нали схванахте 

какво говоря?! Това не е работа само на Министерството на 

електрониката. И още двамца има там, а единият на всичкото отгоре 

от ония тримцата, тоест двамцата, е даже и нещо с някакви си 

титлички „изпълняващ длъжността“, „неизпълняващ длъжността“ 

(реплика), да, да, вижте си го. На този също трябва да се провери 

дали въобще, за колко време изпълнява длъжността, има ли 

правомощия да удостоверява каквото и да било, и така нататък. И до 

тримата, включително и на онзи – изпълняващия длъжността, да си 
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покаже и документите дали въобще може да удостоверява каквото и 

да е било. Това ми е предложението. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, разбира се, 

ще добавя в адресатите и председателя на Българския институт по 

метрология и председателя на Управителния съвет на Българския 

институт за стандартизация… 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: И въобще има ли правомощия за това? 

Доказателства. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: … както е посочено 

в чл. 213а. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: И съгласно решението на Върховния съд. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Други предложения 

има ли? 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Нали говорим за законосъобразност?! 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моето 

предложение, мисля, че стана ясно какво е – казах до кои адресати 

да изпратим. Става въпрос за решенията по съдебни дела №№ 

10416/2023 г. 10429/2023 г. Просто не ги бях цитирала. 

РОСИЦА МАТЕВА: Само да допълня, че двете решения като 

мотиви и диспозитив са идентични, защото второто дело беше 

образувано по две жалби, постъпили, след като започна гледането в 

съдебното заседание по първото дело. Веднага след това съдебно 

заседание, по първото дело, по дело № 10416 се  проведе съдебно 

заседание по дело №10429. Никоя от страните не възрази срещу 

нередовното призоваване с цел да не бавим процеса. Същият състав 

на съда е произнесъл абсолютно идентично решение, като в 

диспозитива се отменя решението на ЦИК в частта за 5 ноември, 

както е решението по дело 10416, което докладвах, и отхвърля 

жалбите в другата част. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по 

предложението за изпращане на писмо има ли други предложения? 

Няма. 

Моля, режим на гласуване. 
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Гласували 11 членове на ЦИК: за – 8 (Гергана Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – 3 

(Георги Баханов, Красимир Ципов, Любомир Георгиев). 

Заповядайте, господин Ципов. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, гласувах „против“ съвсем 

убедено, защото не смятам категорично, че Централната 

избирателна комисия дължи каквото и да било уведомление на един 

компетентен орган, предвиден по закон, да извърши определена 

процедура. 

Министърът на електронното управление при така създалата 

се ситуация можеше още миналата седмица да подпише това 

решение, след като всичко е било наред и да не сме изправени в 

такава ситуация, как да реагира Централната избирателна комисия 

по малко от два дни до изборния ден. Така че да уведомяваме 

министъра на електронното управление да си свърши работата аз не 

намирам абсолютно никаква логика. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Господин Баханов. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, гласувах против 

изпращането на такова писмо до съответните три органа, приемайки, 

първо, и аргументите на колегата Ципов. 

На второ място, гласувах против с оглед на прочетеното преди 

малко от колегата Матева решение на Върховния административен 

съд – може би изказването ми беше по-емоционално, но държа, 

уважаеми колеги, задължително и на страницата на Централната 

избирателна комисия, и да се даде нарочна пресконференция, в 

която дебело да се подчертае, че предпоследният абзац: достатъчно 

основание да се приеме, че не е установено съответствие на 

устройствата за машинно гласуване по предвидения за това и от 

компетентните органи ред, което препятства гарантирането на 

принципите по чл. 3 от Изборния кодекс за прозрачност и сигурност 

на машинното гласуване. И това с много големи и дебели букви да е 

подчертано.  
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Следващото изречение: затова решението на Централната 

избирателна комисия в частта за провеждане на изборите за 

общински съветници и за кметове на 29 октомври 2023 г. само с 

хартиени бюлетини се явява законосъобразно. И да се набие в 

главите на всичките експерти, които казват, че решението на ЦИК е 

било отменено от Върховния административен съд. 

Надявам се, че утре по всички медии или още днес ще излезе 

точно този абзац: че решението на Централната избирателна се явява 

законосъобразно. Благодаря Ви. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Само, ако може да го 

повторите, тъй като колегата Томов имаше… 

РОСИЦА МАТЕВА: Претенции за сканиране. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Някаква забележка 

за сканирането. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: За трети път повтарям предложението 

си, което изразих в отрицателния вот: Централната избирателна 

комисия незабавно да излезе със съобщение, с пресконференция или 

каквото и да е, брифинг, нарочен брифинг, за да опровергае всички 

твърдения, които циркулират от снощи във всички медии, в 

изказвания на разни експерти, че, видите ли, Върховният 

административен съд е отменил решението на Централната 

избирателна комисия, с което не се допуска гласуване с машини. И 

задължително в този брифинг, пресконференция, съобщение по 

всички възможни канали Централната избирателна комисия да 

обясни на избирателите в Република България и да им препише 

абзаца от решението на Върховния административен съд, с което се 

установява, че това е достатъчно основание да се приеме, че не е 

установено съответствие на устройствата за машинно гласуване по 

предвидения за това ред и от компетентните органи, което 

препятства гарантиране на принципите на чл. 3 от Изборния кодекс 

за прозрачност и сигурност на машинното гласуване. Затова 

решението за Централната избирателна комисия за провеждане на 

изборите за общински съветници и за кметове на 29 октомври 
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2023 г. само с хартиени бюлетини се явява за-ко-но-съ-образ-но. Ето 

това да се подчертае и да се пусне по всички възможни медии и 

канали. Това искам да подложите на гласуване. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по 

отношение на предложението на господин Баханов има ли 

изказвания – да се подготви съобщение в този смисъл, в който той 

предложи? Няма. 

Моля да гласуваме предложението. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – 1 (Любомир Георгиев). 

Госпожо Матева, продължете с Вашите доклади. 

Определям господин Войнов да води заседанието за малко. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, докладвам ви за сведение две 

жалби, постъпили в ЦИК, които са срещу решения на ЦИК. 

Първата е с вх. № МИ-10-244/30.10.2023 г. от        В.              Н. 

срещу Решение № 2761/24.10.2023 г. на ЦИК. Комплектувана е 

преписката и ще бъде внесена във Върховния административен съд. 

Втората жалба е с вх. № МИ-10-245/30.10.2023 г. от М.                  

К.            срещу Решение № 2809-МИ на ЦИК. Преписката също е 

комплектувана и ще бъде внесена във ВАС. 

Следващият ми доклад е писмо с вх. № МИ-08-

146/30.10.2023г., с което от Административен съд – Кюстендил, ни 

изпращат Разпореждане № 1022 от 30 октомври на съда по адм. дело 

№ 340/2023 г. по описа на Административен съд – Кюстендил, с 

което се изисква от Централната избирателна комисия в еднодневен 

срок от получаването да представи заверено копие от цялата 

преписка по издаване на Решение № 2871-МИ от 25 октомври. Ще 

бъде комплектувана и тази преписка и изпратена на 

Административен съд – Кюстендил. 

Колеги, във вътрешната мрежа в папка с моите инициали има 

подпапка „регистър-жалби“. Това е окончателният регистър на 
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жалбите и сигналите от изборния ден и моля да гласуваме 

публикуването му на страницата на ЦИК. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колеги, има ли 

изказвания по направеното предложение? Не виждам. 

Процедура по гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Красимир Ципов, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); 

против – 1 (Любомир Георгиев). 

Колега Георгиева. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Тъй като е оставен преразпределен 

проект на писмо във връзка с предложение в това писмо да се 

изпрати по компетентност жалба, постъпила с вх. № С-

120/29.10.2023 г., предлагам да остане без разглеждане този сигнал 

поради отпаднал предмет, а не да се препраща на компетентната 

Общинска избирателна комисия. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колега Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Ако това е жалба, постъпила в изборния 

ден, процедурата, която одобри Централната избирателна комисия в 

началото на изборния ден, беше да се препращат незабавно, без 

съпроводителни писма онези жалби и сигнали, които са от 

компетентността на общинските избирателни комисии и с повече от 

половината, постъпили в ЦИК жалби и сигнали, процедирахме по 

този начин с цел бързина – само с  резолюция на докладчика. 

Никакви писма не са подготвяни и не са подписвани, за да се 

препращат жалбите и сигналите, за да могат да реагират ОИК на 

момента. Не мисля, че в момента трябва да се произнасяме по нещо 

такова. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Изборният ден е 

минал и вече е късно за произнасяне. 

В тази точка има ли други колеги?  

Колега Георгиев. 
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ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: В подпапка „жалба“ в папката с мои 

инициали с вх. № МИ-22-537 е постъпило писмо с посочения 

входящ номер с обръщение. Писмото е адресирано до Централната 

избирателна комисия и до съответната ОИК с прикачени снимки. 

Предлагам да остане за сведение, тъй като, видно от началото 

на писмото, то е изпратено до компетентната ОИК. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колегата Ципов. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, докладвам ви вх. № МИ-10-

246/30.10.2023 г. – получено е писмо по електронната поща в 

21,38 ч. на 30 октомври, с което ни уведомява господин А. за твърде 

много невалидни бюлетини на територията на секциите на град 

Койнаре. Докладвам го за сведение. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: В тази точка други 

има ли? 

Колега Баханов. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, докладвам ви сигнал 

срещу ОИК – Червен бряг, с вх. № МИ-11-146/30.10.2023 г. и вх. № 

МИ-11-145/30.10.2023 г. Това е от господин И., представляващ 

местна коалиция Политическо движение „Социалдемократи“, на 

изборите за кметове и общински съветници. Твърди се за някакво 

опорочаване на изборните права в ОИК – Червен бряг, посочени в 

сигнала.  

Моля да го разгледате. Към момента го докладвам за сведение 

и запознаване. В по-късната част на заседанието ще предложа 

решение по този сигнал, тъй като към него е приложен и 

секционният протокол и други документи, поради което към 

настоящия момент за сведение и запознаване. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. Други 

колеги в точка: Доклади по дела, жалби и сигнали. 

Колега Георгиев. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Докладвам писмо с вх. № МИ-22-

522/29.10.2023 г., постъпило по електронна поща от госпожа, според 

която, в 22.54 ч. във връзка с … (Реплика от Росица Матева.) 
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ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колега Георгиев, 

това качено ли е във вътрешната мрежа. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Вх. № МИ-22-522/29.10.2023 г. е в 

папката с мои инициали от 31 октомври. Предлагам да остане за 

сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

госпожо Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Аз призовавам колегите наистина да 

докладваме важни и спешни неща в момента, защото, смятам, че 

имаме достатъчно друга работа по приемане на документите на ОИК 

и отстраняване на несъответствията, както и организиране на втория 

тур на изборите. 

Писма за неща, случили се в изборния ден, по които няма как 

да реагираме в момента, смятам, че е абсолютно излишно да се 

докладват. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, в първа 

точка има ли други доклади? Няма. 

 

Преминаваме към втора точка: 

ДОКЛАДИ ПО АДМИНИСТРАТИВНИ ПРЕПИСКИ. 

Госпожо Солакова, заповядайте. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Уважаеми колеги, във вътрешната 

мрежа в папка „заявка тиражи“ предлагам за последващо одобрение 

писмо, което изпратихме вчера до Печатницата на БНБ да 

организира отпечатването на бюлетините за произвеждане на втори 

тур на изборите за кметове. Проектът на писмо е с номер 8332 и е 

последният файл в папката „заявка-тиражи“. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имали 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. (Реплики от Георги Баханов.) 

Колеги, много ви моля да прегласуваме предложението по 

доклада на госпожа Солакова, тъй като не гласуваха всички колеги. 

Моля, режим на гласуване. 
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Гласували 11 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – 1 (Любомир Георгиев). 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Гласувах против, както го обяви, 

който трябва. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Уважаеми колеги, в ЦИК е постъпило 

писмо с вх. № МИ-15-1-78/31.10.2023 г. във връзка с 

произвеждането на втори тур на 5 ноември – заявка за допълнителен 

тираж в кметство Батулци. За целта е изготвен проект на писмо за 

допълнителния тираж. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по писмо с 

проектен номер 8226 моля за вашите изказвания. 

Режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Уважаеми колеги, докладна записка с 

вх. № ЦИК-09-326/30.10.2023 г. за извършване на промени по 

бюджета на Централната избирателна комисия в размер на 12 236 лв. 

за изплащане на възнаграждения на ОИК за проведени заседания и 

дежурства – общински избирателни комисии, с мандат 2019 – 2023 г.  

Общата сума към момента към 26 октомври е в размер 

на 86 945, 99 лв. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля 

изказвания, ако има. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 
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СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, още една докладна записка – 

вх. № ЦИК-09-325/29.10.2023 г. Предложението е да уведомим 

министъра на финансите за сключени от Централната избирателна 

комисия договори във връзка с изпълнение на ПМС №1128/2023 г. 

За запознаване го докладвам. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли други 

доклади? 

Господин Войнов, заповядайте. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Уважаеми колеги, две свързани писма ще ви 

докладвам. 

Първото е писмо от „Карго-партнер“ с вх. № МИ-23-

158/30.10.2023 г. С него молят за достъп до склада, тъй като имали 

довършителна работа по подредбата на машините за гласуване. 

Освен това питат кога „Сиела Норма“ АД ще освободи хале № 5, 

където в момента са направили работни станции. 

В тази връзка е постъпило и писмо от ГД „Жандармерия“ с вх. 

№ МИ-04-02-99/30.10.2023 г. С него молят за допълнителни 

указания за допускане на лица в склада след Решение № 2819-МИ на 

ЦИК. 

Предлагам да изпратим писмо до ГД „Жандармерия“ с копие 

до „Карго-партнер“, с което да им укажем да не се допускат лица в 

склада до следващо наше указание. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Господин Войнов, 

повторете предложението. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Предложението е да изпратим писмо до ГД 

„Жандармерия“ с копие до „Карго-партнер“, с което да укажем на 

Жандармерията да не допускат лица в склада до следващо наше 

разпореждане. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ  КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, бих 

добавила: „следващо изрично писмено разпореждане от Централната 

избирателна комисия“. 

Има ли изказвания, или предложения? 

Моля, режим на гласуване. 
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Гласували 10 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); 

против – 1 (Любомир Георгиев). 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Уважаеми колеги, постъпило е писмо от 

Министерството на електронното управление с вх. № МИ-04-

77/30.10.2023 г. С него ни изпращат копие от протокол от 

процедурата по доверено изграждане, проведено на 20 октомври и 

молят да определим представители на Централната избирателна 

комисия, които да получат копие от видеозаписа, който е криптиран 

и парола за декриптиране. 

Предлагам засега да остане за запознаване и след като 

получим отговор от Министерството на електронното управление, 

тогава да отговорим и на това писмо. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: От кого е подписано това писмо? 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: От заместник-министъра. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: От заместника е подписано това писмо?! 

Както разбрахме от решението на Върховния административен съд, 

този заместник май няма почти никакви и каквито и да било 

правомощия по отношение на машинното гласуване в Република 

България, най-малкото пък по отношение на доверителното 

изграждане. Така че за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, изчакваме да 

се публикува писмото. Кратко време за запознаване. 

После ще върна на доклад. 

Господин Ципов? 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Предлагам нова точка в дневния ред: 

Проект на решение относно промени в съставите на ОИК. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Предлагам ви това да 

бъде точка четвърта: Проект на решение относно промени в състави 

на ОИК. 

Има ли други предложения по дневния ред? 
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Моля да гласуваме допълването на дневния ред. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Колеги, преди да дам думата на следващ колега, току-що сме 

получили – вижте в моя папка, писмо с вх. № МИ-04-79 от днешна 

дата. Писмо, постъпило по електронната поща на Централната 

избирателна комисия, е от главен експерт „Стратегически 

комуникации“ в Министерството на електронното управление. 

Може би от пресцентъра на Министерството, че министър 

Александър Йоловски започва процедура, която да гарантира на 

българските граждани възможността да гласуват и машинно на 

втория тур на местните избори. 

Запознайте се с прессъобщението. Виждам, че има и снимков 

материал. Докладвам ви го за сведение. Най-вероятно има връзка и с 

писмото, което изпратихме до министъра. Така или иначе, съдебните 

решения се изпълняват. 

 

В новата точка четвърта: 

ПРОЕКТ НА РЕШЕНИЕ ОТНОСНО ПРОМЕНИ В СЪСТАВИ 

НА ОИК. 

Господин Ципов, заповядайте. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, докладвам ви вх. № МИ-10-227 

– постъпило предложение за временно заместване на Христина 

Христова Петкова, член на ОИК – Мездра. 

Предлага се на мястото на Ивета Атанасова Иванова, временно 

да бъде назначена Диана Цветанова Павлова. 

Към предложението са приложени заявление от Христина 

Христова Петкова за временното й освобождаване за периода 1 

ноември до 12 ноември 2023 г. и съответните документи, изискуеми 

по Изборния кодекс. 

Предлагам ви следното 
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„РЕШЕНИЕ: 

Назначава за член на ОИК – Мездра, област Враца Диана 

Цветанова Павлова със съответното ЕГН на мястото на Христина 

Христова Петкова за периода, посочен в заявлението. 

На назначения член да се издаде удостоверение.“ 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, извинявам се, съответната 

промяна е извършена, поради което оттеглям доклада си. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, в точка 

втора връщам на доклад колегата Войнов – писмото, което докладва 

с вх. № МИ-04-77. 

Моля за вашите изказвания. 

Госпожо Матева, заповядайте. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, запознах се със съдържанието на 

писмото. С него ни се изпраща протокола, който водеха от 

Министерството на електронното управление по време на 

довереното изграждане. 

Считам, че този протокол е некоректен и не отразява вярно 

това, което се случи при довереното изграждане. 

Последният абзац на протокола е, че всички материали, 

генерирани в хода на довереното изграждане, включително 

намиращи се в платформата за доверено изграждане и създадените 

флашпамети бяха запечатани в пликове от членовете на ЦИК и 

прибрани от тях – това не отговаря на истината. Съгласно доклада, 

който направихме ние с колегите Войнов и Томов след довереното 

изграждане, само че не виждам папката във вътрешната мрежа, една 

флашпамет с посочен от нас номер, заснета на видеокамерата, която 

извърши заснемането, с инсталационен софтуер е оставена на 

Министерството на електронното управление за довършване на 

процедурата по доверено изграждане, за вписване на тези действия в 

доклада и съответно в решението. Това нещо не е отразено в 
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протокола, който е воден от Министерството на електронното 

управление и ни е изпратен. Смятам, че трябва да се върне отговор 

да бъде до министъра на електронното управление, да бъде 

коригиран протоколът от довереното  изграждане и да бъде 

попълнен с всички обстоятелства, които са се случили. 

На 20 октомври в папката „доверено изграждане“ сега ще 

намеря кой номер флашпамет е оставена и ще я посочим в писмото. 

Това е предпоследния файл, който е публикуван във вътрешната 

мрежа. Ще посочим номера на флашпаметта, която е оставена в 

Министерството на електронното управление. Аз я докладвах тогава 

на микрофон и тя е записана в протокола от заседанието на ЦИК от 

20 октомври. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания по това предложение. 

Моля, режим на гласуване. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колегата Георгиев не е гласувал, така че 

няма как да отчета резултата. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, отново 

питам има ли изказвания по това предложение – да изпратим до 

министър Йоловски писмо по предложението на госпожа Матева, 

както и да посочи ред за предаване на техническия носител с 

криптиран и придружен с парола за декриптиране в отделен плик, 

посочен в тяхното писмо, на ЦИК – да ни информира министърът. 

Има ли изказвания, предложения? 

Не знам колко по-ясен текст. Направено беше предложението, 

аз го повторих току-що. Не мога да разбера кое не е ясно. Може би 

само номерът на флашката госпожа Матева не е изчела, но тя е пред 

всички ви в нейна папка – заседание от 20 октомври, папка 

„доверено изграждане“, флашка със съответния номер. 

РОСИЦА МАТЕВА: Номерът е записан в протокола от 

заседанието на Централната избирателна комисия от 20 октомври, 

след като се върнахме от довереното изграждане и сме докладвали 

какво се случи на това доверено изграждане. 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Моля, режим на 

гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – 1 (Любомир Георгиев). 

В точка втора, госпожо Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, докладвам ви писмо с вх. № 

ЦИК-03-14/30.10.2023 г., препратено от администрацията на 

Министерския съвет, искане по Закона за достъп до обществена 

информация. Докладвам го за запознаване и в рамките на 

законоустановения срок ще предложа текст на писмо или решение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колегите, които са се 

заявили във втора точка, имате ли доклади? Няма на този етап. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Мисля, че най-спешното е да направим 

брифинг. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ  КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Господин Баханов, 

нали трябва да се организира. (Реплика от  Георги Баханов.) Не мога 

да водя заседание и да организирам брифинг на ЦИК. 

Госпожо Ганчева, заповядайте. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Благодаря. Колеги, докладвам ви 

писмо, получено в Централната избирателна комисия, което е жалба 

от 30.10.2023 г.  

Както казах, уважаеми колеги, докладвам преписка с вх. № 

МИ-22-228 от 30.10.2023 г. до ОИК – Бяла, и до РИК – Варна, Д. Н. 

подава този сигнал срещу председателя на ОИК – Бяла, че в 

качеството му на длъжностно лице – председател, отказва да обяви 

резултатите от местните избори, въпреки че всички протоколи от 

СИК-овете са предадени на ОИК – Бяла. 

Колеги, докладвам го за запознаване. Считам, че към момента 

ние нямаме, мисля, че ОИК – Бяла, са си предали протоколите в 

Централната избирателна комисия. Докладвам го за сведение и 

запознаване. 
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Колеги, докладвам ви постъпило писмо от Министерството на 

регионалното развитие и благоустройството, до господин          М. 

Ние сме в копие и касае искане за предоставяне на данни за 

гласуващите по настоящ адрес и гласуващи с ПСИК. Ние сме в 

копие, докладвам ви го за сведение с оглед предоставената 

информация. 

Колеги, докладвам вх. № МИ-15-11-74 – това е преписка, 

препратена ни от ОИК – Пазарджик. Касае жалба против решение на 

секционна избирателна комисия в секция в село Ивайло, за 

отразяване на недействителни бюлетини. Докладвам го за 

съобразяване при анализа на несъответствието, който ще прави 

ЦИК. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, във връзка с 

доклада на колегата Ганчева ви предлагам в деловодството да се 

обособи отделна папка, в която да бъдат събирани такива случаи, и 

когато извършваме анализа на несъответствията, да може да се 

извършва проверка по такива преписки. 

Има ли други спешни доклади? 

Смятам да прекъсна заседанието и ще продължим в 

зависимост от хода на деня и приемането на документи. 

Господин Георгиев, заповядайте. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Докладвам писмо с вх. № МИ-15-

1154/29.10.2023 г., подписано от председател и секретар на ОИК – 

Кубрат. Това е запитване. Писмото е в папка с мои инициали от 

днес, ако искате да се запознаете, и е във връзка с – ще го 

преразкажа – как да се отрази в секционния протокол случай, при 

който има разминаване между броя на намерените бюлетини в 

сравнение с положените подписи в избирателния списък, като 

единият вид бюлетини се твърди, че са повече отколкото са 

положените подписи, а пък от другия вид – за общински съветници, 

са по-малко. 
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Предлагам да остане за сведение и към предложението за 

анализа на несъответствията, като, разбира се, може и да се зададе 

въпросът: как е стигнало това до общинската избирателна комисия. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

госпожо Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Първо, това писмо е от 29 октомври. Не е 

отчетено от докладчика, че е толкова важно, че да бъде обсъдено и 

да  бъде върнат отговор дори с последващо одобрение. Към дата 

31 октомври, когато резултатите са обработени 100%, Централната 

избирателна комисия не може да взима решение и да дава указание 

на ОИК как да действа в тази ситуация. 

Общинската избирателна комисия е компетентният орган при 

спазване на Методическите указания на ЦИК и продължавам да 

считам, че ни се губи времето с докладване на преписки, които не са 

важни и спешни в момента. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, предлагам 

преписката, която докладва господин Георгиев, също да се приобщи 

към папката за проверка при анализа на несъответствията. 

Прекъсвам заседанието. Ще ви информирам допълнително 

кога ще продължим в зависимост от хора на приемането на 

документите от общинските избирателни комисии. 

 

(След прекъсването.) 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Продължава 

заседанието на Централната избирателна комисия. Дванадесет 

членове сме в залата. 

Във връзка с необходим доклад в точка втора, заповядайте, 

господин Войнов. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. Уважаеми колеги, в моя папка е 

писмо с вх. № МИ-04-80/31.10.2023 г. Писмото е от Министерството 

на електронното управление. В тази връзка въпросите, които 

задават, е подготвено писмо до Министерството с проектен номер 
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8342, а също така във връзка със същото писмо от МЕУ е подготвено 

и писмо до Печатницата на БНБ с проектен номер 8343. 

Предлагам да изпратим двете писма. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли други 

предложения. 

Ще подложа на гласуване двете писма с проектни номера 8342 

и 8343. 

Господин Георгиев, заповядайте. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Предлагам да се добави второ 

изречение в едно от двете писма, че Централната избирателна 

комисия ще изиска съответен брой ролки със специализирана хартия 

и да уведомим и единия адресат. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, не смятам, 

че на този етап е необходимо това добавяне. Нека първо да ги 

получим, макар че, ако държи колегата, ще го подложа на гласуване. 

Едновременно ги изпращаме. Мисля, че досега Печатницата на БНБ 

винаги коректно и бързо е предоставяла всичко, което сме 

изисквали, така че не е необходимо. 

Държите ли да го подложа на гласуване?  

Колеги, прави ли се предложение за промяна в някой от 

текстовете и конкретно в кой текст? 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Предлагам в писмото с проектен 

номер 8342 да се добави едно изречение, че Централната 

избирателна комисия ще изиска съответен брой специализирана 

хартия „във връзка с Вашето писмо“. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Други предложения 

има ли? 

Подлагам на гласуване предложението на колегата Георгиев. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 2 (Любомир Георгиев, 

Цветозар Томов); против – 10 (Георги Баханов, Гергана Стоянова, 

Емил Войнов, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир 
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Ципов, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева). 

Сега подлагам на гласуване предложението на докладчика – 

двете писма, едното до Печатницата на БНБ, другото до министъра 

на електронното управление, адресирано и до ръководителите на 

другите две институции по чл. 213а, ал. 2 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – 2 (Любомир 

Георгиев, Цветозар Томов). 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Докладвам ви за запознаване писмо с вх. № 

МИ-04-83. Него може би трябва да го разгледаме, след като получим 

изисканите документи по току-що гласуваното писмо. За 

запознаване на този етап го докладвам. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Прекъсвам 

заседанието на ЦИК и ще продължим по-късно. 

 

(След прекъсването.) 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, продължава 

заседанието на Централната избирателна комисия. 

По дневния ред има ли предложения? Няма. 

Продължаваме с доклади по точка втора.  

Заповядайте, господин Войнов. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. Уважаеми колеги, постъпило е 

писмо от Министерството на електронното управление с вх. № МИ-

04-83 от днес. То е относно повторното провеждане на процеса по 

удостоверяване на типа техническо устройство за машинно 

гласуване. 

В тази връзка е постъпило на същата тема и писмо от 

Българския институт по метрология с вх. № МИ-23-162, също във 

връзка с действията по проверка и оценка на действията за 
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съответствие с изискванията към хардуерната конфигурация на 

предоставения тип ТУМГ за втория тур на изборите за общински 

съветници и за кметове. 

Във връзка с тези две писма също така и писмото, което 

сутринта докладвах, с вх. № МИ-04-80, предлагам да изпратим три 

писма – едното до Министерството на електронното управление, 

Българския институт по метрология и Българския институт за 

стандартизация – проектен номер 8350, второто писмо до 

изпълнителя „Сиела Норма“ АД с проектен номер 8355, както и 

писмо до парламентарно представените  партии и коалиции, което е 

с проектен номер 8351. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: По проектите на 

писма, както бяха представени от господин Войнов с проектни 

номера 8350, 8351 и 8355. 

Моля за вашите изказвания и предложения? Няма. 

Моля, режим на  гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар 

Томов); против – няма. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Уважаеми колеги, още едно писмо от 

Министерството на електронното управление е постъпило с вх. № 

МИ-04-86. С него ни изпращат утвърдена Методика за 

удостоверяване на съответствието на доставения тип техническо 

устройство за машинно гласуване, като Методиката е подписана от 

министъра на електронното управление, изпълняващия длъжността 

председател на Българския институт по метрология и председателя 

на Управителния съвет на БИС – докладвам я за запознаване, тъй 

като е доста обемна. 

Последният ми доклад е постъпило становище от IT експерта с 

вх. № МИ-23-161. То беше обсъдено на работна група и затова го 

докладвам за сведение. 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, ще ви 

докладвам преписка, свързана с доклада на колегата Войнов. 

С вх. № МИ-26-106 от днешна дата е получено писмо от 

Печатницата на БНБ в отговор на наше писмо с изх. № МИ-26-105 

от днешна дата и във връзка с Договор № 26 от 6 октомври, са ни 

предоставили материалите, които сме изискали. Същото е 

удостоверено с приемо-предавателен протокол с вх. № МИ-26-106-1 

от днешна дата – докладвам за сведение. 

Следващ докладчик, госпожо Солакова, заповядайте в точка 

четвърта. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Благодаря. Уважаеми колеги, 

постъпило е писмо по електронната поща с вх. № МИ-15-11-

80/31.10.2023 г. Заявление от          Д.          В., член на ОИК – 

Дупница, с молба да бъде освободена от длъжността член на ОИК – 

Дупница, считано от 31 октомври 2023 г., поради възникване на 

обстоятелства във връзка с чл. 51, ал. 2, т. 5 от Изборния кодекс. 

Предлагам ви, тъй като е постъпило заявление с искане за 

освобождаване, предлагам ви на основание чл. 51, ал. 1, т. 6 във 

връзка с чл. 51, ал. 2, т. 1 въз основа на така постъпилото заявление 

от                  Д.          В., член на ОИК – Дупница, да приемем 

решение за нейното освобождаване като член и да анулираме 

издаденото й удостоверение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Има ли изказвания 

по проекта на решение? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 

Решението е № 2844-МИ/31.10.2023 г. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Предлагам да изпратим до 

политическата сила, която е предложила              Д.          В. за член 
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на ОИК, писмо с уведомление за приетото решение, като поискаме 

да направят предложение за попълване състава на ОИК – Дупница. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА:  Колеги, моля, 

режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 

Продължаваме с доклади в точка втора. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, предлагам в изпълнение на 

Решение № 1979 с оглед на това, че на 5 ноември се произвежда 

втори тур на изборите за кметове, и тъй като, мисля, че приключи 

процедурата по утвърждаване на предпечатен образец на 

бюлетината за гласуване на втория тур, предлагам да изпратим 

писмо с разрешение до всички ОИК, където се произвежда втори 

тур, да публикуват предпечатния образец на бюлетината на интернет 

страницата си. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Има ли изказвания? 

Няма. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Предлагам да изпратим писмо до 

Печатницата на БНБ с копие до министъра на финансите и до 

министъра на вътрешните работи въз основа на писмо от ОИК – 

Добрич, МИ-15-11-65/30.10.2023 г. данните за упълномощените 

лица, които да получат бюлетините за втория тур на изборите за 

кметове. Проектът е във вътрешната мрежа. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания. 

Режим на гласуване. 
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Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Докладвам ви за сведение вх. № МИ-

04-03-97/31.10.2023 г. Получили сме от ГД ГРАО данни за броя на 

избирателите по избирателни списъци за гласуване на 5 ноември 

тази година. Предлагам да публикуваме на страницата на ЦИК в 

рубриката „За избирателите“ броя на избирателите на втория тур, 

както и да изпратим писмо до „Информационно обслужване“ АД с 

оглед на събирането на информация в изборния ден за избирателната 

активност. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля да 

гласуваме на интернет страницата на ЦИК в раздел „Местни избори 

2023 г.“ да има подрубрика „Втори тур“ и там да се публикуват тези 

материали. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, връщам на доклад 

предложението за уведомяване на министъра на финансите за 

сключените от Централната избирателна комисия договори – вх. № 

ЦИК-09-325/29.10.2023 г.  

Предлагам да гласуваме изпращането на писмо до министъра 

на финансите във връзка с ПМС № 128 от тази година за приемане 

на план-сметката за изборите. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Изказвания има ли? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, 
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Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, с вх. № ЦИК-09-

327/31.10.2023 г. е направено предложение с докладна записка за 

закупуване на необходими канцеларски материали с цел 

обезпечаване на произвеждането на изборите, включително втори 

тур, в периода по приемане на изборни книжа и материали, за 

канцеларски материали. Видно от справката за последните 12 месеца 

са изразходвани 11 777,98 лв. без ДДС и тъй като доставка с 

прогнозна стойност до 30 хиляди  без ДДС може да бъде извършена 

чрез директно възлагане по реда на чл. 20, ал. 4, т. 3, като разходите 

се доказват само с първични платежни документи, предлагам 

Централната избирателна комисия да одобри закупуване на 

канцеларски материали от доставчик, предложил най-добра 

проверка при направено проучване при предишна доставка съгласно 

Протокол № 407 от 12 септември тази година. 

Необходимите финансови средства ще бъдат изплатени от 

план-сметката за изборите по § 10-15. 

Моля за протоколно решение в този смисъл. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания по това предложение? 

Режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Колеги, има ли други доклади? 

Заповядайте, господин Баханов, в точка първа. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, моля за вашето 

внимание. В сутрешната част на заседанието ви докладвах два 

входящи номера за сведение и запознаване – вх. № МИ-11-145 и вх. 

№ МИ-11-146. 
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Получен е сигнал срещу ОИК – Червен бряг, от 

представляващия местна коалиция Политическо движение 

„Социалдемократи“, в който сигнал се твърди за грубо опорочаване 

на изборните правила от ОИК – Червен бряг. 

Сигналът е следният, надявам се, че сте се запознали, но аз ще 

го изчета, тъй като не много продължителен. 

„След провеждането на местните избори за кмет и общински 

съветници в община Червен бряг, представители на местна коалиция 

политическо движение „Социалдемократи“ в СИК № 3, село глава, 

община Червен бряг ми предоставиха копие от протокола на 

горепосочената комисия. 

Прилага копие от сигнала и гореспоменатия протокол. 

„От протокола е видно, че кандидатът за кмет на 

представляваната от него коалиция            А.              А. е получил 

91 гласа. Оригиналът на същия протокол е представен в ОИК – 

Червен бряг, като остава неясно какво се е случило с него след това.  

Общинската избирателна комисия не е въвела посочените в 

протокола данни, като без спазване на съответната процедура, 

решава на своя воля да отвори чувала с бюлетини и започва да брои 

наново гласовете в отсъствието на членове на секционната 

избирателна комисия и застъпници на кандидати, с което по 

недопустим начин нарушава всички процедурни правила на 

Изборния кодекс. 

Остава неясно и какво се е случвало по-нататък, в това число и 

с протокола на бюлетините. Има сериозни предпоставки да се смята, 

че се прави умишлен опит да бъде компрометирана работата на СИК 

№ 3 и кандидатът за кмет             А.        А. с цел отстраняването му 

от предстоящ балотаж, въпреки че, както е видно от протокола, 

всички членове на комисията са го подписали без особено мнение. 

Във връзка с което прилага и моли да приеме обявения 

протокол за провеждане на изборите на село Глава, община Червен 

бряг, забележете, с дата 30.10.2023 г., в който има явно нарушение 

на изборните правила, гласуването е проведено извън определеното 
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за това време, което само по себе си прави изборните резултати 

недействителни. 

Всеобщо известно е, че изборите следва да бъдат проведени на 

29 октомври от 07,00 ч. до 20,00 ч., като обаче в протокола на ОИК 

ясно е посочено, че изборният ден е започнал на 30.10 в 15,00 ч. и е 

приключил в 15,20 ч. Същият е подписан от всички членове на 

комисията, което сериозно опорочава извършената от тях дейност. 

Неясно е и как е изчезнал оригиналът на протокола от 29 октомври 

2023 г. 

Моли да отменим настоящия протокол и приемем за обективен 

първоначалния скрит протокол. Приложени са два протокола, 

наистина единият е от 29 октомври, който е подписан от всички 

членове на секционната избирателна комисия и който е започнал и 

свършил в определения от Изборния кодекс час, където за 

въпросния кандидат има отбелязани 91 гласа. 

След това в протокола, съставен от секционната избирателна 

комисия на 30 октомври в 15,00 ч., е записано, че има 90 гласа. 

С колегата Георгиев проверихме, в това село има още една 

секция и с този един глас, този кандидат не отива на балотаж, тъй 

като е имало двама кандидати с еднакъв брой гласове. След като на 

този кандидат му се отнеме един глас, реално на балотаж отива 

другият кандидат, който го изпреварва с този един глас. 

Колеги, моето мнение е, че Централната избирателна комисия 

в случая нищо не може да направи. Въведен е вторият протокол с 

по-малкото гласове за този кандидат и който, както е записано, в 

15,00 ч. е започнала работа СИК и е завършила в 15,20 ч. на 

30 октомври. Явно са отваряли чувалите и са броили наново, не 

знаем по каква причина, не е описано в протокола. Подписан е без 

забележки и първият и вторият протокол, без нарушения. 

Предложението ми е Централната избирателна комисия към 

момента не е компетентният орган да разреши този спор относно 

тези два протокола.  
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Има възможност заинтересованите лица да обжалват пред 

съответния административен съд, ако считат, че са извършени 

нарушения на изборните правила както при провеждане на 

гласуването, така и при отчитането и наличието на два различни 

протокола, подписани от СИК. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания и предложения. 

Моля, процедура по гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Емил Войнов, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева); против – няма. 

Господин Войнов, заповядайте. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Уважаеми колеги, постъпил е доклад от IT 

експертите с вх. № МИ-23-160/31.10.2023 г. във връзка с изследване 

съдържанието на флашпамет, предоставена от „Сиела Норма“ АД. 

Установено е съдържанието на флашпаметта, като пълен 

списък на файловете е даден в Приложение № 1 на доклада. 

Предстои тестване на предоставения софтуер с изработване на 

работещ продукт. 

Тъй като трябва да се върне предоставената флашпамет в 

касата на Централната избирателна комисия, предлагам с 

протоколно решение колегата Георгиев, колегата Гергана Стоянова 

и аз да приемем флашпаметта от експертите и да я предадем в касата 

на Централната избирателна комисия. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Има ли други 

предложения? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Емил Войнов, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева); против – няма. 
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Колеги, поради изчерпване на дневния ред закривам 

заседанието на Централната избирателна комисия. 

Следващото ще бъде насрочено в утрешния ден в зависимост 

от хода на работата по приемане на документите и тяхната 

обработка в резултат на повторното въвеждане в изчислителния 

пункт. Благодаря ви. 

 

(Закрито в 18,00 ч.) 
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       Камелия Нейкова 

 

    СЕКРЕТАР:  

       Севинч Солакова 

 

 

 

 

 

Стенограф: 

  Стефка Аличкова 

 

 


